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SKLOŇOVÁNÍ PŘÍDAVÝCH JMEN TVRDÝCH
· Vzor MLADÝ
· V koncovkách přídavných jmen tvrdých se píše:	tvrdé -ý
· !!! tvary rodu mužského životného mají v koncovkách 1. a 5.pádu č.mn.:	měkké -í
· Tvary všech rodů mají v 7.p. č.mn. koncovku: 	-ými

	MLADÝ

	ČÍSLO JEDNOTNÉ

	 
	ROD MUŽSKÝ
	ROD ŽENSKÝ
	ROD STŘEDNÍ

	1. pád
	mladý
	mladá
	mladé

	2. pád
	mladého
	mladé
	mladého

	3. pád
	mladému
	mladé
	mladému

	4. pád
	mladého (živ.)
	mladou
	mladé

	 
	mladý (než.)
	 
	 

	5. pád
	mladý
	mladá
	mladé

	6. pád
	mladém
	mladé
	mladém 

	7. pád
	mladým
	mladou
	mladým

	
	
	
	
	
	
	
	
	
	

	
	
	
	
	
	
	
	
	
	

	MLADÝ

	ČÍSLO MNOŽNÉ

	 
	ROD MUŽSKÝ
	ROD ŽENSKÝ
	ROD STŘEDNÍ

	1. pád
	mladí (živ.)
	mladé
	mladá

	 
	mladé (než.)
	 
	 

	2. pád
	mladých
	mladých
	mladých

	3. pád
	mladým
	mladým
	mladým

	4. pád
	mladé (než.)
	mladé
	mladá

	5. pád
	mladí (živ.)
	mladé
	mladá

	 
	mladé (než.)
	 
	 

	6. pád
	mladých
	mladých
	mladých

	7. pád
	mladými
	mladými
	mladými




O pravopisu koncovek přídavných jmen tvrdých můžeme rozhodnout pouze tehdy, známe-li podstatné jméno, k němuž náleží.

Rod (případně životnost), číslo a pád přídavného jména se řídí rodem (případně životností), číslem a pádem podstatného jména (např. hladový lišák, hladoví lišáci).

Převádíme-li přídavné jméno do množného čísla, mění se souhláska v kořeni před koncovkou.
K – C		např. krotký pták – krotcí ptáci
H – Z		např. ubohý pes – ubozí psi
CH – Š		např. plachý kůň – plaší koně
R – Ř		např. starý vlk – staří vlci

Před koncovkou -í se mění i některé souhlásky v příponách.
SKÝ – ŠTÍ	např. horský průvodce – horští průvodci
CKÝ – ČTÍ	např. anglický student – angličtí studenti
ČKÝ – ČCÍ	např. běloučký králíček – běloučcí králíčci

(Učebnice str. 93-96)
Pracovní sešit str. 46, 47
Pravopisné pětiminutovky str. 40, 41, 42, 51
